
Dank voorzitter,

Wat maakt dat onze inwoners zich thuis voelen en thuis kunnen blijven voelen in Gouda? Voor ons is 
dat een eigen huis dat past bij je portemonnee, betaalbare en betrouwbare energievoorzieningen in 
een leefbare omgeving en een veilige, een bereikbare en bovenal florerende stad. Daarvoor zullen 
we Gouda klaar moeten maken voor de toekomst, realistisch, waarin inwoners gehoord worden en 
vertrouwen hebben in hun gemeente. Essentieel daarvoor is dat ook onze huidige inwoners ‘’Thuis in 
Gouda zijn’’. Dat vraagt een omslag. Stap af van doelredeneringen en wensdenken, alleen dan komen 
we verder als stad en als gemeente.

Een woning die past bij de wensen en portemonnee van starters en potentiële doorstromers is voor 
velen op dit moment onhaalbaar. Niet enkel sociale huur, niet enkel villa’s, maar evenwichtig 
bouwen gestuurd op de vraag en met oog voor de goede doorstroommogelijkheden, zodat we met 
de beperkte ruimte in Gouda iedereen een thuis kunnen bieden. Het college kiest voor regulering 
met als gevolg dat projectontwikkelaars Gouda links laten liggen als het gaat om woningbouw. 
Bouwprojecten komen maar moeizaam van de grond en bouwplannen zoals op de Van Loon locatie 
ondervinden grote weerstand. Is het college bereid om creatief mee te denken met voorstellen van 
projectontwikkelaars om op inventieve wijze het woningaanbod van Gouda te verruimen?

Het College wil graag voorop lopen in duurzaamheid en daarom neemt Gouda versneld afscheid van 
aardgas. Met de door het college afgedwongen route kan niet aan de energievraag van morgen 
worden voldaan. Voor innovatie wordt geen ruimte gelaten, of zelfs vergeten en er wordt nauwelijks 
gekeken naar de praktische uitvoerbaarheid van maatregelen op de korte termijn terwijl juist daar de 
grootste mogelijkheden en uitdagingen liggen. We zien voorbeelden van maatregelen die, gelukkig, 
worden teruggedraaid vanwege onmogelijkheden. Gouda dwingt zijn inwoners in een 
duurzaamheidskeurlijf en we koersen af op een duurzaamheidsvacuüm. Natuurlijk, verduurzaming 
en klimaatadaptatie zijn nodig voor een toekomstbestendige samenleving, maar daarbij mogen we 
niet vergeten dat energie vandaag én morgen voor iedereen betaalbaar blijft én dat er ruimte blijft 
voor leuke dingen zoals een vliegreisje, een mooi stukje vlees bij de maaltijd of een avondje uit met 
vrienden. Wat gaat het College eraan doen om die toekomstbestendige stad voor alle Gouwenaars te 
zijn? 

Een toekomstbestendige stad, maar beslist geen thuis voor zware criminaliteit en veelplegers. Dat 
vraagt om stevige inspanningen. Rond de zomerperiode kwam Gouda met een link naar een 
ontvoeringszaak, met geweldsmisdrijven en met autobranden een aantal keer prominent in het 
nieuws. Ondermijnende criminaliteit is een actueel thema in onze stad. We zien de voortdurende 
overlast bij coffeeshops, met regelmaat sluitingen van drugspanden en malafide ondernemers en 
zien overlastgevende groepen in Gouda Oost. Deze constateringen mogen we niet negeren. 
Begripvolle buurtcoaches, het noteren van namen en een streng of opvoedend gesprek op school of 
op straat helpt al lang niet meer. Harde criminaliteit dient keihard aangepakt te worden, met inzet 
van onconventionele middelen. De VVD-fractie hoort dan ook graag meer duiding over het in de 
technische vragen genoemde pilotteam dat op integrale wijze met inzet van onconventionele 
middelen criminaliteit en zware overlast gaat aanpakken?

Het mobiliteitsbeleid hangt aan elkaar met plakband van wensdenken en vergezichten. 
Doelredeneringen waarom parkeernormen lager zouden kunnen vliegen ons om de oren. Het 
resultaat is een tekort aan parkeerruimte. Met als gevolg een mobiliteitsvacuüm. Gouda is straks 
onbereikbaar met de auto. Dan ligt Gouda ineens niet meer zo goed. Je kunt als College wel vinden 
dat iedereen straks in een deelauto moet rijden en dat het aantal parkeerplaatsen daarom nu omlaag 
moet, veel Gouwenaars hebben die auto elke dag nodig om naar hun werk te reizen. Hoe gaat het 
College ervoor zorgdragen dat Gouda ook met de auto bereikbaar zal blijven?



Voorzitter, ik heb hier nu 4 voorbeelden van dromerige vergezichten genoemd, waarin het College 
zijn, onze inwoners vergeet. En dan, dan gaan inwoners zich, terecht, roeren. We zien dit niet alleen 
bij de voorbeelden die ik noemde, we zien het ook bij de Turfmarktkerk, de Van Loon locatie, de 
Skaeve Huse, het falende, dure afvalbeleid, de eerste wijken die van het gas af moeten, de beperkte 
resultaten op het terugdringen van jeugdwerkeloosheid en inwoners zonder startkwalificatie en deze 
lijst blijft maar groter worden. Op veel terreinen wordt beleid gemaakt op basis van 
doelredeneringen en wensdenken. Dit vormt een duidelijk herkenbare “rode” draad in het 
collegebeleid. Wat gaat u er als college aan doen om het vertrouwen van onze inwoners terug te 
winnen? Wat gaat u doen om ervoor te zorgen dat inspraak niet pas bij de rechter kan plaatsvinden? 
Staat het profileren als en zijn van een betrouwbare overheid hier niet voorop?

Voorzitter, ik ga afronden. Ik doe hierbij een suggestie voor de titel van deze programmabegroting. 
Het lijkt me passend om deze te betitelen als: ‘’In de hoop dat het goed zal gaan’’. 

Beter zou zijn als het College ervoor kiest om Gouda klaar te maken voor de toekomst, maar om ook 
in het heden Gouda een plek te laten zijn waar iedereen zich thuis kan voelen.
Daarom roepen wij het College op om met de VVD te bouwen aan een stad waar iedereen thuis kan 
zijn, een Gouda dat klaar is voor de toekomst, maar bovenal een Gouda dat zijn inwoners nu, 
vandaag en de komende jaren centraal plaatst. Stap af van holle doelredeneringen en onrealistisch 
wensdenken. 

“Thuis in Gouda”. Het hoeft geen wensbeeld te zijn. 


